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Abstract

        
A case of juvenile xanthogranuloma (JXG) originating from the pelvic cavity is reported. The patient, a 4-month-old girl, was referred to our department for the examination and treatment of her left abdominal mass. As radiological studies strongly suggested the possibility of a malignant tumor of muscular origin, tumor extirpation was performed. The tumor was buried in the left psoas muscle. Histological examination showed the tumor consisted of polygonal cells containing small vacuoles with scattered Touton giant cells, and the diagnosis of JXG was made. To our knowledge, this is the first case of a pelvic JXG.


      
        
Zusammenfassung

        
Ein Fall eines juvenilen Xanthogranuloms (JXG), das von der Beckenhöhle ausging, wird vorgestellt. Radiologisch wurde bei dem vierjährigen Mädchen ein Abdominaltumor eventuell muskulärer Genese diagnostiziert. Bei der Laparotomie fand sich ein dem Musculus psoas fest anhaftender Tumor. Die histologische Untersuchung zeigte Tumorgewebe mit polylokalen Zellen, die kleine Vakuolen aufwiesen mit Toutouschen Riesenzellen, so daß die Diagnose eines juvenilen Xanthogranuloms gestellt wurde. Dies ist der erste Fall einer JXG im kleinen Becken.


      

Key words

Juvenile xanthogranuloma - Intrapelvic tumor
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Juveniles Xanthogranulom - Tumor im kleinen Becken
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